
Zanimiv je poziv, da si naj vinograd
niki sami pomagajo! Vedno in povsod 
se piše, kako se želi pomagati kmetu, 
ki je gospodarsko na robu propada. A 
zadnjič smo prejeli tolmačenje glede 
znižanja zemljarine, da to za — sloven
ske vinograde ne velja! Sedaj preje
mamo obvestilo, da si naj sami poma
gamo glede preprečenja uvoza banača
na in dalmatinca. 

Kako bo ta samopomoč izgledala, vi
dimo iz tega, da se v Mariboru vedno 
bolj razvijajo dalmatinske kleti in go
stilne. Ti dve leti, ko je bilo našega vi
na malo, res niso naši vinogradniki 
mislili na to, kako bi ga prodali. Je šlo.' 
Osvojili so si trg nazaj. Sedaj se naše 
vino zopet odriva in treba bo res vse 
storiti, da ho v jeseni naš vinogradnik
lahko prodal svoje vino. Na poziv ba
novine, ki ima dolžnost skrbeti tudi za 
procvit kmetavinogradnika na Štajer* 
skem, si bomo morali sami pomagati. 

Kmetje, ki prihajate v mesto, zahte
vajte v gostilnah, če kaj pijete, samo 
štajersko vino! Gostilne, ki nočejo to
čiti štajerskih vin, si zapomnite! Okle
nite se vinarskega zadružništva! Vodi
te po svojih zaupnikih kontrolo, kdo 
uvaža in koliko uvaža katera vinska 
trgovina, tega vina v naše kraje! Vemo, 
da se je to vprašanje sprožilo sedaj za 
časa volitev in da bo deževalo obljub; 
vemo pa tudi, da drži le navodilo ba
novine kot edino resnično: da si naj 
pomagamo sami! »Slovenski gospodar« 
bo prinašal v tem oziru še nadaljnja 
poročila, da vas bo obveščal o tem važ
nem gospodarskem vprašanju naših 
vinogradnikov in viničarjev. Naši vino
gradi ne smejo propasti! 

Kal Ho z naSlm vinom? 
Te dni se je vršil zanimiv boj med Vi

narskim društvom in nekim dopisni
kom »Večernika« v Mariboru v zadevi 
banaškega in našega vina. Dopisnik je 
očital v članku »Resna beseda o uvozu 
banatskih in dalmatinskih vin«, da je 
samo v januarju in februarju se uvo
zilo v Maribor G0.000 hI banačana ter 
dalmatinca. Vinarsko društvo pa ugo
tavlja, da se je lani celo popilo v Mari
boru samo 14.850 hI vina. Ako bi ta 
vest odgovarjala resnici, bi moral vsak 
tukajšnji državljan izpiti v dveh me
secih 200 1 vina, dočim je res, da pride 
letno le okrog 42 1 na osebo. 

V tej debati smo izvedeli še nekaj 
drugega. Vinarsko društvo se je sicer 
obrnilo na banovino za zaščito pred ta
kim uvozom banaških in dalmatinskih 
vin, da pa je prejelo odgovor, da so vi
na gotovo pristna, ker se ne splača po
narezati vina s ceno 2 Din za liter in 
da je kontrola stroga, poleg tega pa da 
stojita kmetijsko kakor tudi trgovsko 
ministrstvo strogo na stališču, da se ne 
sme ovirati legalna vinska trgovina. 


